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در دنیایی که به واســطه گســترش و ســرعت مبادله 
اطلاعات به دهکده جهانی معروف شــده اســت، زبان 
اصلی تریــن ابــزار ارتباطی بین مردمان دنیا به شــمار 
مــی رود و به همین خاطر اهمیت آن امروزه بر کســی 
پوشیده نیست. فارغ از مباحثی تحت عنوان سلطه زبان 
انگلیســی معایا و مزایای آن، در بسیاری از کشورهای 
دنیــا با درک اهمیــت و ضرورت یادگیــری زبان های 
خارجــی به ویــژه انگلیســی، شــیوه های آموزش هم 
توسعه پیدا کرده  اســت اما آموزش این زبان  در کشور 
ما در همــان پله اول باقی مانده و شــیوه های آموزش 
هم تغییری نکرده اســت. در کشور ما زبان انگلیسی و 
عربی، دو زبانی هســتند که در کنار زبان فارســی در 
مقاطع متوسطه به دانش آموزان آموزش داده می شوند 
و عــلاوه بر آن بســیاری از آموزشــگاه های خصوصی 
نیز آموزش انــواع زبان های خارجه را در دســتور کار 
دارنــد. با همه اینها و به رغم آمــوزش در مقاطع اولیه 
تحصیلی اما همچنان حتی دانشــجویان ما نیز در قاصر 
از ارتباطات محاوره ای هســتند. می توان گفت علی رغم 
تلاش بســیار جهت بهبود کیفیت یادگیری یا آموزش 
زبان انگلیســی در مدارس و دانشگاه ها، در واقع حتی 
به وضع ایده آل در این کار نزدیک هم نشــده ایم. شاید 
با ایجاد آموزشــگاه های آزاد زبان  در این زمینه بهبود 
 حاصل شده است، با این حال این بهبودها به هیچ وجه، 
کافی نیســت. با همه اینها  هنوز هم این سؤال مطرح 
اســت چرا دانش آموزان و دانشجویان علی رغم خواندن 
زبان در دوران مدرســه یا دانشگاه باز هم نمی توانند تا 
حد قابل قبولی بر این مهارت مســلط شوند مشکل در 
کجاســت و چرا طی همه این سال ها تغییری در نحوه 
تدریس آن ایجاد نشــده است؟ به هر حال خبر رسیده 
به وزارت آموزش  و پرورش اجازه داده شد حسب نیازها 
و تقاضای اجتماعی جدید و با رعایت اصل تنوع  بخشی 
به زبان های خارجی، علاوه بر زبان انگلیســی، نســبت 
به آموزش زبان های عربی، فرانســه، آلمانی، ایتالیایی، 
روسی، اســپانیایی و چینی اقدام نماید این خبر بیش 
از آنکــه تعجب را برانگیزد؛ توجه را  به ســمت ثمرات 
آمــوزش زبان انگلیســی و عربــی از راهنمایی تا فوق 

لیسانیس جلب می کند. 3

سرپرست معاونت سیاسی، امنیتی 
و اجتماعی استانداری فارس:

باید خود را به مردم 
به ویژه محرومان 

نزدیک کنید

2

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:
 افزایش قیمت  برخی کالاها در 

ترمیم حقوق و یارانه ها جبران 
شده است

در واپسین روزهای اسفند ۱۴۰۱ شورای عالی 
کار به ریاست وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
و با حضــور وزرای اقتصــاد و صمت با هدف 

2تعیین دستمزد کارگران در ۱۴۰۲ ...

وزیر کشور: 
شیوه دریافت گذرنامه ویژه 

اربعین به زودی اطلاع رسانی 
می شود

ایرنا- احمد وحیدی، وزیر کشور در حاشیه 
جلسه بررسی وظایف و تکالیف دستگاه ها در 
برگزاری مراسم اربعین گفت: در جلسه امروز 

تکالیفی که برای دستگاه های...

تشکیل اداره فرار مالیاتی با 2٠ پرسنل در استان 
صفحه 3

رئیس مجلس:
مجلس یازدهم مالیات های 

سنگین و مضاعفی بر دلالی ها 
گذاشت

محمدباقــر قالیباف، رئیس مجلس شــورای 
اســلامی در نشســت با جمعی از هم رزمان 
دفاع مقدس و اعضای سپاه پاسداران انقلاب 

اسلامی گفت: وقتی به مجموعه ... 2

صفحه 3

شرکت نمایشگاه های 
بین المللی فارس 
برگزار می کند 

بیست ودومین نمایشــگاه بین المللی قطعات و لوازم یدکی 
خودرو و تجهیزات وابسته

ارائه بلیت بازدید دریافت شده از وبسایت www.farsfair.ir الزامی است.
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صفحه 3

شهردار شیراز:

 کارکنان سرمایه اصلی 
شهرداری هستند

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی  استان فارس: 
باید حافظ را بین المللی کنیم

شهردار منطقه یک شیراز خبر داد:
377صیانت از باغ های در معرض تخریب با تبدیل شدن به پارک
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مجتمع های بین راهی
اســتان فارس بــا دارا بودن بیشــترین میــزان راه 
همســنگ، در کشور رتبه اول بیشترین طول راه ها را 
دارد. ظرفیتی که می طلبــد برخوداراز مجتمع های و 
واحدهای پذیرایی بین راهی اســتاندارد و با کیفیت 
باشــد. پیش از آن طبق گفته مسئولان استان، فارس 
دارای بیشــترین تعداد مجتمع خدماتی رفاهی بین 

راهی در کشور اســت. اهمیت مجتمع های استاندارد 
و بــا کیفیت ضمن افزایش رضایت مندی مســافران، 
نقش بســزایی در کاهش تصادفات و اســتراحت های 
کوتاه مدت ایفا خواهند کرد. اینکه چقدر این واحدهای 
پذیرایی بین راهی سلامت جسمی  شهروندان در ارائه 

خدمات برای آنها قابل اهمیت است ...

صفحه3

اخطار وزیر کشور: 
دستگاه های اطلاعاتی تروریست ها را 

رها نخواهند کرد
ایرنا، احمد وحیدی، وزیر کشــور با بیــان اینکه اتفاق 
در کلانتــری زاهدان یک اتفاق تروریســتی بود، گفت: 
گروه های تروریســتی که چنین فعالیت های تروریستی 
دارند، بدانند که دستگاه های اطلاعاتی و انتظامی ما آنها 

را رها نخواهند کرد.
وی ر جمــع خبرنــگاران درباره حادثه تروریســتی در 
کلانتری ۱۶ زاهدان با تأکید بر اینکه نیروهای کلانتری 
با قــدرت برخورد کردند، ادامه داد: این اتفاق یک اتفاق 
تروریستی بود و در واقع این افراد به عنوان مردم عادی 

وارد شده و بعد یک کار تروریستی را شکل دادند.
رئیس شــورای امنیت کشــور تأکید کــرد: گروه های 
تروریســتی که چنیــن فعالیت های تروریســتی دارند، 
بدانند که دستگاه های اطلاعاتی و انتظامی ما آنها را رها 
نخواهند کرد. کشــور تصریح کرد: ما از دولت همســایه 
انتظــار داریــم از مرزها مراقبت و آنهــا را کنترل کند. 
وحیــدی تأکید کرد: با افرادی کــه از فرای مرزها آمده 

بودند، برخورد می شود.

نرخ باروری در کشور پس از
 ۳۰ سال افزایش یافت

ایرنا، امیرحسین بانکی پورفرد، رئیس کمیسیون مشترک 
طرح جوانی جمعیت و حمایت از خانواده مجلس شورای 
اسلامی از افزایش نرخ باروری در کشور پس از 3۰ سال 

خبر داد.
رئیس کمیســیون مشــترک طرح جوانــی جمعیت و 
حمایت از خانواده مجلس شــورای اســلامی در حاشیه 
هجدهمین جلســه قرارگاه جوانی جمعیت و ســلامت 
خانواده اظهار داشــت: نرخ باروری در 3۰ ساله گذشته 
هر سال کاهشی بوده و امسال اولین سالی است که روند 

افزایشی داشته و از عدد ۱/۶۵ به ۱/۶۶ رسید.
وی افزود: در جلســه ای که با سازمان ثبت احوال و مرکز 
آمار ایران داشــتیم، اعلام شد آمار جدید نشان می دهد 
پس از گذشــت 3۰ سال که موالید فرزند سوم و چهارم 
در کشــور روند کاهشــی داشته است، امســال موالید 
فرزندان ســوم و چهارم در کشــور روند افزایشی داشته 

است.
رئیس کمیســیون مشــترک طرح جوانــی جمعیت و 
حمایت از خانواده مجلس شــورای اســلامی ادامه داد: 
همچنین موالید گروه ســنی بالای 3۵ تا ۴۰ سال و ۴۰ 
تا ۵۰ ســال در کشور افزایشی شــده است. این ۲ گروه 
سنی بسیار مهم هستند زیرا کم کم از نرخ باروری عبور 
می کننــد. بانکی پورفرد اضافه کــرد: در حالی که تعداد 
موالید در ۶ ســال گذشته حدود ۵۰۰ هزار تولد کاهش 

یافته بود امسال فقط ۲۰ هزار کاهش را شاهد بودیم.

رسانه های خارجی باید داخل کشور 
نمایندگی داشته باشند

تســنیم، عیســی زارع پور، وزیــر ارتباطــات و فناوری 
اطلاعــات، بــا حضــور در مرکــز ارتباطــات مردمی 
ریاســت جمهوری، پاســخگوی طرح نظــرات، ایده ها، 
شــکایت ها و درخواســت های مردم در حوزه مأموریتی 

وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات بود.
وزیر ارتباطات در خصوص یکی از اظهارات کاربرانی که 
گلایه از فیلترینگ داشــت گفت: این وزارتخانه در مورد 
محدودیت هایی که روی برخــی خدمات و پلتفرم های 
پرمخاطب خارجی اعمال شــده اســت در هیچ دوره ای 
تصمیم گیر نبوده اســت و این مسئله به عهده مسئولان 

بالادستی بوده است.
وزیر ارتباطات در پاســخ بــه یکی از کاربران از قشــر 
دانشــجویان در خصوص فیلترینگ ســایت های علمی 
تأکید داشــت: "هیچ سایت علمی در جمهوری اسلامی 
فیلتر نشــده اســت" و در مرام دولت و نظام جمهوری 

اسلامی نیست که هیچ سایت علمی را قطع کند.
زارع پور همچنین در خصوص پدیده حکمرانی دیجیتال 
اظهار داشت: کشــوری که برای خود سکو های بومی و 
اختیارات در عرصه دیجیتال نداشــته باشــد، در حوزه 

حکمرانی نیز با مشکل رو به رو خواهد شد.
وزیــر ارتباطات در همیــن زمینه با اشــاره بر تصویب 
دو قانــون مهم در زمینه خدمــات دیجیتال )DSA( و 
بازارهای دیجیتــال )DMA( در اتحادیــه اروپا، افزود: 
قانون خدمات دیجیتال روی هر شبکه اجتماعی با بیش 
از ۴۰ میلیون کاربر، موتور جســت وجو و بازار آن لاینی 
کــه در اتحادیــه اروپا تجــارت می کند، نظــارت دارد. 
هدف DSA محافظــت از کاربران اینترنت با ایجاد یک 
"اســتاندارد جدید بی مانند" برای پلت فرم های آن لاین 
اســت که شــرکت هایی مانند گوگل، متا )فیس بوک( و 
توییتــر را در قبال محتوای غیرقانونی و مضر، مســئول 
می دانــد، علاوه بر ایــن، DSA پلت فرم های آن لاین را 
مجبــور می کند نحــوه عملکرد الگوریتم هــای خود را 
به اشتراک بگذارند و همچنین فرایندهایی را برای حذف 
ســریع کالاها و محتوای غیرقانونی و سرکوب کاربرانی 

که اطلاعات نادرست منتشر می کنند، تعریف نمایند.
پس از ایجاد محدودیت برای دو پلت فرم خارجی در نیمه 
دوم سال گذشته و تأکید مسئولان بر لزوم ایجاد دفتر از 
سوی آنها در داخل کشور، همچنان تصمیم گیری درباره 
سرنوشت فعالیت آنها، مورد سؤال برخی از کاربران بود.

موضــوع اصلی که وزیر ارتباطــات در این جریان بر آن 
تأکید دارد، لزوم تأسیس دفتر نمایندگی پیام رسان های 
خارجی در کشور اســت، با این استدلال که رسانه های 
خارجی حتماً باید داخل کشــور ماننــد قوانینی که در 
اروپا وجود دارد، نمایندگی داشــته باشــند؛ درواقع این 
پیام رســان ها حق ندارند اطلاعات مردم را خارج کنند و 
در ایران هم نباید اطلاعات اجتماعی، اقتصادی و حریم 

خصوصی مردم از کشور خارج شود.

ایرنا، آیت ا... سید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور گفت: تفاوت سلیقه 
و اختلاف نظر در عرصه گسترده اداره امور کشور طبیعی است، اما 
پیگیــری موارد اختلافی باید از مبادی قانونی و حقوقی و به دور از 

هرگونه حاشیه آفرینی و ارسال پیام اختلاف باشد.
وی در جلسه هیئت دولت، با اشــاره به حضور ارزشمند و تاریخی 
اقشــار مختلف مردم در جشــن بزرگ عید غدیر و تشــکر از همه 
دســت اندرکاران برگزاری این جشن و پوشش مناسب رسانه ای آن، 
این شکوه به یاد ماندنی را نمادی از انسجام ملی حول محور ولایت 
و همچنین جلوه گاه نشــاط اجتماعی دانســت و بر افزایش بیش از 
پیش زمینه های بروز و ظهور نشاط اجتماعی در جامعه تأکید کرد.
رئیس جمهور برگزاری مردمی مناسک وحدت بخشی همچون جشن 
بزرگ عید غدیر را الگوی مناســبی برای مســئولان در همه ارکان 
حاکمیت دانســت و با تأکید بــر پرهیز از هر اقدامی که پیام آن به 

جامعه، حتی احتمال وجود اختلاف میان قوا باشــد، افزود: تفاوت 
ســلیقه و اختلاف نظر در عرصه گســترده اداره امور کشور طبیعی 

است، اما پیگیری موارد اختلافی باید از مبادی قانونی و حقوقی و به 
دور از هرگونه حاشیه آفرینی و ارسال پیام اختلاف باشد.

آیت ا... رئیســی در بخش دیگری از سخنانش قانون ایجاد و فعالیت 
برخی شــوراها که نمایندگان آنها از ســوی وزرا تعیین می شوند، 
اما پــس از انتصاب، دولت امکان نظارت بــر عملکرد آنها را ندارد، 
دارای اشــکال دانســت و گفت: این قانون نیاز به اصلاح دارد، چرا 
که منطقی نیســت فردی به عنوان منصــوب دولت در مجموعه ای 
 فعالیــت کند،   اما دولت و اعضای آن امکان نظارت بر عملکرد او را 

نداشته باشند.
رئیس جمهور بر ضرورت پاســخگویی ســریع، اثرگذار و مســتدل 
دستگاه ها به شبهاتی که در مورد حوزه های تخصصی دولت مطرح 
می شــود، تأکید و وزرا را مکلف کرد نسبت به ابهامات مطرح شده 

در کمترین زمان ممکن پاسخ دهند.

رئیس جمهور:

 تفاوت سلیقه و اختلاف نظر در اداره کشور طبیعی است

ایرنا، محسن زنگنه، سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم 
توســعه گفت: توجه به حقوق و دســتمزد کارگــران، کارمندان و 
بازنشســتگان و واقعی بودن منابع و مصارف مورد تأکید نمایندگان 

در بررسی لایحه برنامه هفتم توسعه است.
وی با تشــریح مصوبات و سیاســت های لایحه برنامه هفتم توسعه 
اظهار داشــت: رفع نگرانی ها در حوزه اقتصادی و معیشت مردم به 
ویژه حقــوق کارگران، کارمندان و بازنشســتگان یکی از مهم ترین 

اولویت هایی است که باید در لایحه برنامه هفتم به آن توجه شود.
وی با اشــاره به پیام هایی که مجلس از ســوی مردم درباره همسان 
نبودن حقوق و دستمزد با تورم دریافت کرده است، تصریح کرد: در 
این پیام ها مردم به این نکته تأکید داشتند که حقوق و دستمزد آنها 
پایین اســت و حتی نیروی های شاغل در واحدهای نیروهای مسلح 
از نظر دریافت حقوق احســاس بی عدالتی می کنند که باید در نظام 

دستمزد و پرداخت حقوق ها این موارد راد مورد توجه قرار دهیم.
سخنگوی کمیســیون تلفیق لایحه برنامه هفتم با بیان اینکه تورم 
بالا در ســال های اخیر به اقتصاد کشــور صدمه زده است، در عین 
حال گفت: باید در بررســی لایحه برنامه هفتم بین منابع و مصارف، 

واقعیت ها را در نظر گرفت.
زنگنه یا تأکید بر اینکه نباید برنامه هفتم ایده آل گرا و فارغ از اعداد 
و ارقام نگاشــته شود، اظهار داشت: منابع و ســرمایه گذاری مورد 
نیــاز دولت برای تحقق برنامه های مندرج در لایحه برنامه هفتم ۸۰ 
میلیارد یورو اســت در حالی که کمیسیون تلفیق برنامه این رقم را 

بین ۲۲۰ تا ۲۴۰ میلیارد یورو برآورد می کند.
رئیس کمیســیون جهش تولید مجلس شورای اسلامی درباره منابع 
این ســرمایه گذاری توضیح داد: اگــر در این عدد و رقم با دولت به 
تفاهم نرســیم قطعاً در بررســی لوایح ممکن است در آینده به عدم 
واقع گرایی برسیم. به عنوان نمونه میانگین رشد اقتصادی کشور در 

پنج ســال گذشته 9 بوده اســت که در برنامه هفتم قرار است این 
میانگین به هشت درصد برسد.

زنگنه توضیح داد: همچنین رشــد بخش نفت را دولت در برنامه 9 
درصد و در بخش معدن ۱3 درصد دیده شده در حالی که این رقم 

در برنامه ششم توسعه ۱/۷ درصد بوده است.
زنگنه با اشــاره به اینکه در بخــش صنعت ۸/۵ درصد در نظرگرفته 
شده که در میانگین برنامه ششم ۱/3 درصد بوده است، بیان داشت: 
همچنین دولت در بخش ساختمان به رشد 9 درصد در لایحه اشاره 

کرده که این عدد در برنامه ششم منفی ۱/۴ درصد بوده است.
وی ادامه داد: دولت ســیزدهم همچنین در بخش کشــاورزی ۵/۵ 
درصــد در برنامه هفتم رشــد در نظر گرفته اســت که این رقم در 
میانگیــن برنامه ششــم ۱/۸ درصد  بوده اســت و در بخش تولید 
ناخالــص داخلی به قیمت ثابت  ۲۰۱۵ به میزان ۴۷۰ میلیارد دلار 
در سال ۱۴۰۰ بوده که باید این رقم را در پایان برنامه هفتم به رقم 

۶9۰ میلیارد دلار برسانیم.
سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم درباره امنیت غذایی 
که در برنامه هفتم به آن توجه شــده اســت، یادآور شد: بر اساس 
سیاســت های ابلاغی قرار اســت میزان خودکفایی را به حدود 9۰ 
درصد برســانیم در حالی که میزان خودکفایی ما در سال ۱۴۰۱ به 
ترتیــب در گندم ۷۷ درصد، در برنــج ۵۲.۴ درصد، در روغن نباتی 

۷.۸ درصد، در قند و شکر ۵۵ درصد بوده است.
زنگنــه ادامه داد: اکنون باید طبــق برنامه هفتم این اعداد را به 9۰ 
درصد افزایش دهیم که قطعا لازمه آن به احکامی در حوزه بهره وری 

و سرمایه گذاری نیاز دارد. 
وی با بیان اینکه در حوزه انرژی باید تولید نفت خام را به ۴ میلیون 
و ۴۵۰ بشکه در روز برســانیم، تصریح کرد: یعنی حدود ۴۷۰ هزار 
بشــکه در روز باید این میزان تولید نفت خام افزایش یابد. همچنین 

میعانات گازی باید ۷۴ هزار بشکه در روز افزایش داده شود و بنزین 
کــه ۱۰۱ میلیون لیتر در روز تولید داریــم باید این تولید به ۱۲9 
میلیون لیتر در روز برســد به این معنا که باید ۲۸ میلیون لیتر در 
روز ظرفیت تولید بنزیــن و در بخش نفت گاز هم ۱9 میلیون لیتر 

افزایش داشته باشیم.
این نماینده مجلس شورای اســلامی یکی از ناترازی های اقتصادی 
را ناترازی در بخش انرژی برشــمرد و گفت: برای فائق آمدن بر این 
ناترازی باید از ظرفیت تولید برق نیروگاهی اســتفاده کرد. چرا که 
اکنون تولید برق نیروگاه ها حدود 9۰ هزار و ۸۰۰ مگاوات اســت و 
در انتهــای برنامه هفتم باید این رقــم به ۱۲۴ هزار و ۴۸۵ مگاوات 

برسد که 3۷ درصد رشد را نشان خواهد داد.
زنگنه درباره ظرفیت نیروگاه های برق تجدیدپذیر عنوان کرد: در این 
بخش حدود 93۸ مگاوات برق تولید می شــود که بر اســاس برنامه 
هفتم باید به ۷ هزار و 3۸۸ مگاوات برســد به این معنا که در عمل 
۶۷۷ درصد رشــد در این بخش را باید طبــق برنامه محقق کنیم. 
همچنین۱۴ درصد تلفات انتقال برق داریم که طبق برنامه باید این 

رقم به ۱۲ درصد کاهش یابد.
ســخنگوی کمیســیون تلفیق لایحه برنامه هفتــم در ادامه درباره 
طرح های کلان پیشــران که در لایحه به آن اشاره شده است، گفت: 
ظرفیت تولید محصولات پتروشــیمی 9۱ میلیون تن است که باید 
این رقم به ۱3۱ میلیون تن در پایان برنامه هفتم افزایش داده شود.
زنگنه یادآورشــد: در تولید پروپیلــن و زنجیره مربوط به آن حدود 
۲/۲ میلیون تن اســت که این رقم باید به ۱۱/۶ میلیون تن افزایش 
داده شود. در حوزه اکتشاف ســنگ آهن نیز از 3/3 میلیارد تن در 
ســال باید به 3/۸ میلیارد تن در سال برســیم و در حوزه اکتشاف 
ذخایــر مس نیز از ۱9/۲ به ۱9/۷ درصد در برنامه هفتم پیش بینی 

شده است.

سخنگوی کمیسیون تلفیق برنامه هفتم:

در لایحه برنامه هفتم باید واقعیت ها را در نظر گرفت
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